
Zápis ze 7. řádného zasedání AS FEL

 
konaného 13. května 2005 od 9:00 v místnosti č. 80 v dejvické budově FEL.

 

Přítomni:   
Michal BAČOVSKÝ, Michal BEDNAŘÍK, Roman BERKA, Josef DOBEŠ, Jitka DRAHORÁDOVÁ, Petr HABALA,
Vladimír HARTMANN, Jiří  HLAVÁČEK, Petr KAŠPAR, Jan KOUTNÍK, Vítězslav KŘÍHA, Hana KUBÁTOVÁ,
Zuzana KÚTNA, Jan KYNCL, Pavel MLÝNEK, Naděžda NĚMCOVÁ, Martin NOVOTNÝ, Petr  OLŠÁK, Michal
PĚCHOUČEK, Michal PERĎOCH, Petr ŠLEGR, Lukáš TITO, Kristýna TUČKOVÁ, Vít ZÁHLAVA 

 

Omluven:  

 Radek DOBIÁŠ

 

Hosté:    
Proděkan Mach, proděkan Müller, proděkan Škvor, proděkan T. Bílek,  J. Bílek, V Haasz,  J. Filandr, P.  Mindl, O.
Jiříček

 
Program 7. zasedání:

1.     Schválení programu 7. zasedání

2.     Kontrola úkolu a schválení zápisu z 6. zasedání

3.     Volba předsednictva AS FEL na příští tři zasedání

 

4.     Medaile prof. Hlaváče

5.     Akreditace

6.     Příprava voleb děkana

7.     Legislativa

8.     Výroční zpráva

9.     Zprávy z pedagogické a studentské komise

10.   Volba předsedy AS FEL

11.   Budoucnost FEL: masovost výuky nebo prestižní škola

12.   Návrh usnesení o změně Dlouhodobého záměru

 
13.   Návrh usnesení o studijním na KN, anketě a pracovních smlouvách

14.   Stanovení termínu dalšího zasedání

15.   Různé 

 

 

 
1.      Schválení programu 7. zasedání  

 



J. Kyncl:  Oproti rozeslanému návrhu zanesl bod týkající se udělení medaile pro prof. Hlaváče.

Hlasování o návrhu programu 7. zasedání:

Pro proti zdrželi se

23 0 0

 
Program 7. zasedání byl schválen.
V průběhu projednávání bodu 3. bylo navrženo zvolení nového předsedy již na tomto zasedání, tento bod byl doplněn
dodatečně.

 
2. Kontrola úkolů a schválení zápisu z 6. zasedání
 
Hlasování o zápisu z 6. zasedání:

Pro proti zdrželi se

21 0 2

Zápis z 6. zasedání byl schválen.
 
P. Šlegr:  Navrhnul zamyslet se nad funkcí tajemníka a jeho náplně a pouvažovat o případném profesionálním
pořizování zápisu, protože tajemník je kvůli zachycování jednání senátu diskvalifikován pro normální výkon svého
mandátu.
H. Kubátová:  Forma zápisu je v kompetenci toho, kdo zápis dělá. Není nutné dělat doslovné zápisy, pro orientaci
bývají výhodnější kratší, shrnující zápisy.
Proděkan Mach: Placená služba při pořizování zápisu je principiálně možná, ale je třeba si uvědomit, že tyto peníze pak
budou chybět jinde.
Předsedající Pěchouček: Navrhnul přesunutí tohoto na později.
 
Kontrola úkolů:

2.1. AS FEL žádá vedení FEL o informaci o budoucí politice přístupu

 do prostor FEL

Proděkan Mach: Toto je otázka pro tajemníka a děkana.

Úkol trvá.

2.2. AS FEL žádá vedení FEL o provedení analýzy možností vykonávání činností PEO FEL na KN

 
Proděkan Müller:  Nepředpokládá se detašované pracoviště ve  zvláštní místnosti. Potřebné služby budou vykonávat
administrativní pracovnice zabývající se výukou. Bude stanoven seznam pravomocí, které mohou být svěřeny těmto
referentkám. Jednalo by se o služby nevyžadující osobní materiály a razítko.   Možná bude nutná jistá úprava KOSu.
Potvrzení by se dala vydávat na předem orazítkovaných formulářích. Termín zahájení se předpokládá od září 2005.

P. Mlýnek:  Nešlo by to dřív s ohledem na předběžné zápisy?

Proděkan Müller:  Za týden to nebude.

Úkol trvá.

2.3. AS FEL požaduje informaci o možnosti prodloužení přesměrování emailové adresy absolventů
na požádání na dobu 3 let
Úkol trvá.

2.4.  AS FEL žádá  vedení  předložit  k akreditaci  připravený bakalářský studijní  program Aplikovaná informatika  v
nejbližším možném termínu

Bude probíráno v bodu 5. programu.

2.5. M. Bačovský:  zaslat vedení požadavky na finanční zajištění Setkání studentů − zástupců akademických senátů…

Úkol splněn.



2.6. Všechny komise: zpracovat návrh na změnu statutu Trnkovy medaile

H. Kubátová:  Pedagogická komise se shodla, že senát by se k medailím neměl ani vyjadřovat, má málo informaci.

P. Šlegr:  Legislativní komise se nesešla. Vyjádřil obavu, že pan děkan nominované vzhledem k tomu kolik času tráví
na fakultě také možná nezná, a že při vyjadřování se k medailím byli senátoři citově vydíráni panem dekanem.

Úkol trvá. 

 
Rozpracovaná témata:

2.7. Výroční zpráva

Vedení zpracovalo připomínky, nicméně členové senátu zprávu nečetli. Schvalování se předpokládá na příštím zasedání

2.8. Stanovisko AS FEL k návrhu změny VŠ zákona

Doc. J.  Bílek:  Připomínky jsem sepsal a odeslal, dostal jsem odpověď, že byly akceptovány. Rada VŠ zdůvodnění
odeslala  do parlamentu.

2.9. Zvyšování kvalifikace pedagogů

N. Němcová:  Komise na tom pracuje.

H. Kubátová:  Bylo by vhodné vyjádření studentské komise.

 
3. Volba předsednictva AS FEL na příští tři zasedání

 
Byli navrženi:  předsedající M. Novotný, tajemník J. Koutník.

Hlasování o novém předsednictvu:

Pro proti zdrželi se

21 2 0

Předsedající M. Novotný a  tajemník J. Koutník byli zvoleni.
M. Novotný: Navrhnul zvolit nového předsedu.

Předsedající Pěchouček: Navrhnul předsunout volbu na později.

 
4. Medaile prof. Hlaváče

J. Kyncl:  Informoval o nepřesnosti ve projednávání medaile pro prof. Hlaváče. Projednávali jsme stříbrnou medaili a
měli jsme projednávat zlatou.

Návrh usnesení: Usnesení „AS FEL podporuje udělení navržené medaile pro: prof. Hlaváče (Felberova medaile,
stříbrná)“ AS FEL chápe i jako platnou podporu udělení Zlaté Felbrovy medaile.

Pro proti zdrželi se

23 0 0

Usnesení bylo přijato.

 
5. Akreditace 

Proděkan  Mach:  Máme  čtyři  akreditace, dvouapůletého  navazujícího  magisterského  studia  Elektrotechnika  a
informatika, doktorského studijního programu Elektrotechnika a informatika, dále dvouletého a tříletého magisterského
programu Elektrotechnika a informatika, platné do 30.6. 2006. Dvouletý a tříletý magisterský program Elektrotechnika a
informatika nebyl dosud  otevřen  pro  naše studenty a  přesto  je  již  nutná reakreditace,  což  je  dáno  platností  doby
akreditace. Reakreditovat se bude ve všech čtyřech programech včetně navazujícího magisterského.

Proděkan Müller:  Pracuje se na dokončení materiálů pro akreditaci programu Softwarové technologie a management
(STM) tak, aby 1. 6. 2005 je mohla schválit vědecká rada fakulty.



H. Kubátová:  Otázala se na nutnost slova management v názvu programu, není jasný jeho smysl.

Proděkan  Mach:   Změna názvu je  komplikovaná,  na  definitivní  návrh názvu jsem čekal  do  poslední  chvíle,  nyní
rozeslaná CD s materiály již obsahují tento název.

Proděkan Müller:  Název je obhajitelný, přilákal by studenty, kteří by odcházeli na ekonomické fakulty. Studenti se
nakonec budou rozhodovat podle obsahu. Nutná je dobrá prezentace, nikoli na deset poklepů myší z hlavní stránky
fakulty.

J. Dobeš:  Nebyla patrná aktivita fakultní pedagogické komise při přípravě programu STM.

 Proděkan Mach: Jde o nedostatek informací, 15.3. komise zasedala a tím začala příprava. Komise podpořila současně
navrhované tři obory a negativně se vyjádřila ke čtvrtému.

Návrh usnesení: AS FEL podporuje akreditaci nového bakalářského studijního programu Softwarové technologie
a management.

Pro proti zdrželi se

23 0 0

 
6. Příprava voleb děkana

Hlasování o ustavení komise pro přípravu voleb děkana ve složení J. Kyncl, M. Pěchouček, R. Dobiáš, M. Bačovský, V.
Kříha.

Pro proti zdrželi se

21 0 0

 

Komise byla ustavena.

 
7. Legislativa

J. Kyncl:  Jako předkladatel navrhnul přesunout bod na později. V průběhu zasedání odloženo na příští zasedání.

 
8. Výroční zpráva

Vzhledem k chybě v distribuci materiálů s tímto dokumentem nebyli členové senátu seznámení a
jeho projednávání bylo přesunuto na příští zasedání.
M.  Novotný:  S odkazem na  rozhovor  s proděkanem Škvorem,  informoval,  že  do  budoucna  by  zpráva  mohla  být
rozdělena do dvou částí, jedné stručnější pro zevní svět a druhé podrobnější pro vnitřní potřeby.

J. Kyncl:  Připomenul, že již v minulosti bylo požadováno, aby se výroční zpráva členila dle Dlouhodobého záměru.

M. Novotný: Vnější zpráva by měla být stručnější a přehlednější. Připomněl, že podle staré Výroční zprávy pedagogická
zátěž vzrostla o 4,5 %,  nyní „mírně vzrostla“ o 11 %.

 
9. Zprávy z     pedagogické komise a komise pro studentské záležitosti  

H. Kubátová:  Okomentovala zápis ze zasedání pedagogické komise, který je přiložen. Diskuse se rozvinula kolem
bodu, týkajícího se specializovaného bakalářského programu pro teoretickou přípravu.

J. Kyncl:  Před třemi lety jsem s tímto návrhem neuspěl.

H. Kubátová:   Nejsme před třemi lety.

N. Němcová:  Upozornila, že například v Dlouhodobém záměru, ale i ze strany vedení, je deklarována orientace na
špičkové magisterské studium. Budoucí vedení by mělo mít v plánu podporu špičkových magistrů už na bakalářském
stupni.

V. Haasz: Upozornil, že užší specializace na začátku studia ohrožuje uplatnění absolventů na pracovním trhu. 

J. Kyncl:  Tato poznámka vyjadřuje nepochopení. Prestiž školy je mimo jiné dána také lidským přístupem ke studentům.



H. Kubátová:  Upřesnila, že v nabídce je také Elektrotechnika a informatika, ale na programu Informatika by například
studenti nemuseli povinně projít obvody.

J. Koutník:  Podtrhnul důležitost reklamy, na příkladu ukázal, že studenti netuší, co se na fakultě učí.

P. Šlegr:  Navrhnul změnit název fakulty na Fakultu elektrotechniky a informatiky. Tento návrh odůvodnil  tím, že
elektrotechnika v názvu byla dlouho využívána jako důvod, proč by informatické obory měly mít jako povinnou řadu
elektrotechnických předmětů a jelikož se v současnosti jediný studijní program jmenuje Elektrotechnika a informatika,
název fakulty by to měl odrážet. I když se v poslední době zdá, že dogma jediného studijního programu končí, je dalším
důvodem pro změnu názvu zatraktivnění názvu fakulty a zlepšit konkurenceschopnost fakulty nejen k ostatním fakultám
ČVUT ale i ostatním vysokým školám. Zkratka FEL by zůstala zachována.

M. Pěchouček:  Vyslovil se proti změně názvu s odkazem na zkušenost ze zahraničí.

V. Kříha: Upozornil na náklady, které by změna názvu se sebou nesla.

Proděkan Mach:  Přislíbil odhad nákladů. Dále se vyjádřil k Dlouhodobému záměru. Fakulta získala projekt MŠMT,
jehož náplní je vytvoření DZ. Projekt se plní ve dvou krocích, v prvém je konzultován současný DZ, ve druhém je
projektována změna, vítá aktivitu AS FEL, bude rád za konzultace.

Zprávy ze studentské komise:

K. Tučková:  Přesměrování e-mailu: problém je v tom, že by musela vzniknout databáze a server,  což je nákladné. 
Závěr: Provede se anketa, nakolik je o tuto službu zájem.

Proděkan Škvor:  Navrhnul do ankety zahrnout byť symbolické zpoplatnění této služby, tím by se ukázal skutečný
zájem.

J. Hlaváček:  A co kdyby o to student musel požádat.

Proděkan Škvor:  Ano, formulář je lepším průkazem zájmu než stokorunový poplatek.

M. Bačovský:  Za 100 Kč? Ale tím získáváme odpověď na jinou otázku.

P. Olšák:  To je problémů, ale na Masarykově univerzitě toto bez problémů funguje.

K. Tučková: Ano, ale není jisté, nakolik je to právně v pořádku.

J. Hlaváček:  S SVTI nám rozpracovaný materiál na toto téma.

K. Tučková: Diskuse na senátních stránkách: Z bezpečnostních důvodů by bylo nutné umístit ji na jiný server. SVTI by
nám jej poskytlo, ale kdo by tuto činnost spravoval?

J. Kyncl:  Dle předpisů naše činnost musí být zajištěna. Navrhnul přesunou tento problém do komisí.

P.  Šlegr:  Upozornil,  že  na  stránkách  FEL jsou  některé  již  neplatné  předpisy.  Prezentace  předpisů  na  fakultních
stránkách by měla být lepší, např. by mohla být k dispozice historie verzí předpisů, aby bylo jasné od kdy do kdy který
přepis platil.

K. Tučková: Rekonstrukce poslucháren se nevyvíjí.

Proděkan Mach: Naši snahou je, aby rekonstrukce proběhla v době prázdnin. 

J. Hlaváček:  Peníze jsou na rektorátu.

V. Haasz: Pokud vím, tyto peníze ještě nebyly převedeny z MŠMT.¨

K. Tučková:  SVTI upozornilo, že z počítačových učeben je nelegálně stahován software. Přicházejí upozorňující e-
maily. SVTI může zjistit a lokalizovat narušitele, ale není nakloněno restriktivnímu technickému řešení.

R. Berka: Co znamená stahování nelegálního software?

J. Koutník:  Upřesnil,  že není nelegální stahovat například filmy, ale je nelegální je poté nabízet ke stažení. Tento
problém se řeší na Strahově a její sítích. Technicky se tento problém řeší obtížně, mnohem jednoduší je studenty vydat
policii a současně informovat studenty a začít osvětu.

Proděkan Škvor:  Internetová kriminalita je páchána i od nás. Zhruba jednou měsíčně přijde přípis soudu k vydání
osobních dat.

P. Olšák:  Programy na stahování jsou nastaveny peer-to-peer a při stahování zároveň nabízejí a studenti o tom neví.

J. Koutník:  Studenti o tom ví, ale neštítí se toho. Je problém naučit lidi morálním pravidlům.

J. Kyncl:  Když se studenti učí programování, měli by se těmto zásadám učit.

P. Šlegr:  Studenti musí před využitím fakultní sítě podepsat prohlášení, ale i to je bez efektu.

K. Tučková: Na FELGUIDE jsou příspěvky kontrolovány.



J.  Hlaváček:  K akademické  místnosti  podotknul,  že  přidělením studovny,  kterou  používají  studenti,  vlastně  další
místnost studenti nezískají.

Po probrání některých nereálných návrhů mu ze strany vedení byly vysvětleny současné prostorové a finanční možnosti
fakulty.

P. Mlýnek:  Budou se zveřejňovat zprávy z komisí?

J. Kyncl:  U legislativní komise je výstupem připravovaný dokument.

Krátká diskuse byla uzavřena s tím, že zprávy z komisí mohou být přílohou zápisů ze zasedání.

Následovala patnáctiminutová přestávka.

 
10. Volba předsedy AS FEL

Návrh usnesení: Předseda AS FEL bude volen na období půl roku.

Pro proti zdrželi se

20 0 0

Usnesení bylo přijato.

 
Byli navrženi tři kandidáti:

P. Habala:  

Pro proti saldo

8 8 0

P. Šlegr:  

Pro proti saldo

11 6 5

J. Dobeš:  

Pro proti saldo

14 7 7

 
Předsedou AS FEL na další období byl zvolen J. Dobeš.

 
11. Budoucnost FEL: Masovost výuky nebo prestižní škola?

P. Olšák:  Prokomentoval dokument, který s předstihem rozeslal členům senátu. Tento dokument je přílohou tohoto
zápisu. 

H. Kubátová:  V minulosti jsme se snažili  přilákat studenty, nyní na nižších stupních slabší studenti zdržují ostatní.
Cesta je v otevřenosti školy jak slabším, tak talentovaným studentům.

J. Dobeš:  Z ekonomických důvodů si nemůžeme dovolit se věnovat pouze výborným studentům.

K. Tučková:  Problém – pokud není náročný bakalář, těžko dosáhneme kvalitního magistra. Cestou by byly varianty
předmětů.

Proděkan Škvor:  Jako škola budeme muset najít cestu, jak se starat o nadané studenty. Byly dvě výmluvy: Rektor
zarazil dlouhý program a probíhala paralelní výuka dle starého a nového programu.

Dle přijímacích zkoušek nelze rozškatulkovat studenty a  navíc nelze odhadnout, jak budou
pracovat.
P.  Habala:  Je  radost  učit  i  nadané  studenty,  ale  i  zapracovat  na  zanedbaných.  Nelze  mít  hloupého  bakaláře  a
špičkového magistra. Bez teoretického bakaláře nebo dlouhého programu to můžeme s magisterským studiem zavřít. 



Proděkan  Mach:  Dlouhý program může nový rektor  schválit  a  v bakalářských programech se  může zvýšit  objem
teoretických předmětů.

J. Kyncl:  Je fér říci člověku, že na to nemá hned ze začátku. Pokud zůstane rok a půl a pak přejde jinam, nakonec musí
za studium platit. 

 
12. Návrh usnesení o změně Dlouhodobého záměru

M. Pěchouček navrhnul následující usnesení:

Senát AS FEL vítá a podporuje diskusi o zavedení dalších bakalářských a magisterských programů, cílených
mimo jiné k zrovnoprávnění informačních technologií  a  elektrotechniky na FEL. Z tohoto důvodu hodlá na
jednom z  dalších jednání  projednávat  změnu dlouhodobého  záměru,  ve  kterém vyjádří  podporu  pro  vznik
oddělených bakalářských a magisterských programů:

 - Elektrotechnika,

 - Informační technologie,

 - Elektrotechnika a informační technologie,

 - Softwarové technologie a management.

AS FEL se domnívá, že v zájmu fakulty je poskytovat širší spektrum navzájem si konkurujících
programů (např. výběrové teoretické programy, profesní bakalářské programy, atp.).

 

Pro proti zdrželi se

22 0 1

 

Usnesení bylo schváleno.

 
13. Návrh usnesení o studijním na KN, anketě a pracovních smlouvách

 
N. Němcová:  K pracovním smlouvám uvedla příklad studenta, který podepsal, že souhlasí se smlouvou na dobu určitou.
Podepisování smluv na dobu určitou či neurčitou není jednotné ani v rámci ČVUT. Upozornila, že smlouva na dobu
určitou je překážkou v žádosti o úvěr.

Proděkan Škvor:  Nabídl pohled z hlediska vedoucích kateder: Nebude-li výuka, je třeba propouštět. 

P. Kašpar:  Toto je téma pro odbory. Snaha o zlepšení výuky je tendencí zeštíhlit fakultu. Smlouva na dobu určitou
motivuje k lepší práci.

J. Kyncl: Napoprvé smlouva na dobu určitou je přirozená, ale po deseti letech?

N. Němcová:  Mnoho zaměstnanců není ve VOS. Možnost vypovědět smlouvu řeší zákon, ale argumentovat pracnosti je
nesprávné.

K. Tučková: Jak se rozhoduje o smlouvě.

Proděkan Škvor:  Komise při výběrovém řízení doporučí druh smlouvy, konečně rozhodne děkan.

J. Koutník:  První pracovní smlouva na dobu určitou již neplatí jako pravidlo.

J. Dobeš:  Jde o důležité téma, které potřebuje úpravu. Tím že se například sociálně slabšímu odbornému asistentovi,
který však není nejlepší vyjde vstříc smlouvou na dobu neurčitou, můžeme být nespravedliví.  Na konkurz se může
přihlásit ten samý pracovník a nový musí prokázat, že je lepší. Pokud odbory tento problém neřeší, musí to udělat někdo
jiný.

Proděkan  Mach:  Smlouva  na  dobu  určitou  či  neurčitou  je  strategií  fakulty.  Vedoucí  kateder  o  dobré  a  nejlepší
pracovníky nepřijdou. Tuto diskusi bych nechal na vedoucí kateder.

J. Hlaváček:  Při plánování budoucnosti na fakultě bych chtěl jistotu.

Proděkan Škvor:  Chceme asistenty, kteří budou nejlepší, ti mají místo jisté.



M. Pěchouček:  Se zákonem daným platem vám stejně nikdo úvěr nedá.

J.  Kyncl:  V normálním státě  bychom neřešili  asistenty a  docenty coby sociální  případy,  takže  to,  co  jim nedáme
v penězích, bychom měli kompenzovat jistotou. Tři  lidi stačí na založení odborové organizace, předsednictvo nelze
propustit.

M. Novotný: Chápu neochotu dělat nepopulární kroky. Je jednodušší smlouvu neobnovit, než propouštět.

N. Němcová:  Za předpokladu, že vedoucí je rozumný. I vedoucí je člověk s osobními vztahy.

Předsedající Pěchouček: Senát je nejednotný, téma je vhodné odsunout do komisí.

Návrh usnesení:
AS FEL uvítá, když vedení FEL do začátku akademického roku 2005/06 realizuje 

služby studijního oddělení na KN a rozšíří otevírací dobu PeO v Dejvicích.  

 

Pro proti zdrželi se

23 0 0

Usnesení bylo schváleno.

 

AS FEL žádá vedení FEL, aby zapracovalo výsledky ankety hodnocení výuky do metodiky
rozdělování financí.

Pro proti zdrželi se

22 0 1

Usnesení bylo schváleno.

 
AS FEL žádá vedení FEL,  aby  se zabývalo úpravou pracovních smluv na dobu určitou pro zaměstnance, kteří
pracují na FEL jako akademičtí pracovníci déle než 3 roky a u kterých pracovní smlouvě na dobu neurčitou
nebrání jiné zákony.

Pro proti zdrželi se

19 1 2

Usnesení bylo schváleno.

 
M. Bačovský:  Prvá dvě usnesení jsou dlouhodobé záležitosti, budeme si to pamatovat.

 
14. Stanovení termínu dalšího zasedání

Hlasování o termínu příštího zasedání:

Termín pro proti

3. 6. 12 9

10. 6. 6 10

17. 6. 9 12

24. 6 6 13

 

Termín dalšího zasedání je 3. června 2005 v 9:00.

 



15. Různé

 

15. 1. Administrativa AS FEL

P. Šlegr:  Pokračoval v diskusi o zápisech požadavkem doslovného zápisu, který by zajišťoval
děkanát.

J. Bílek: Seznámil s praxí v AS ČVUT, kdy se podle zvukového záznamu dělá první verze zápisu.
Varoval před snahou o příliš dokonalý zápis.

J. Koutník:  Zvukový záznam se vede i ze zasedání AS FEL.

P. Šlegr:  Na zhvukový záznam se nedá použít vyhledávání.

J. Kyncl:  Navrhnul zahrnutí do volebního a jednacího řádu.
Předsedající Pěchouček:  Navrhnul odložení s tím, že je třeba si ujasnit, jak mají být zápisy podrobné.

 M. Bačovský:  Špatně je slyšet, předsednictvo by nemělo sedět v čele stolu.

M. Pěchouček:  Upozornil na problém s instalací AV techniky.

J. Kyncl:  Nechte každého sednout, kam chce.

M. Novotný: Budu mluvit nahlas.

 
15.2. Doplňující semináře z     fyziky  

 V. Kříha: Informoval o jím iniciovaných doplňujících seminářů z fyziky.

Cílem těchto seminářů bylo:

•Zjistit zájem o semináře z fyziky mimo povinný rozsah

•Zajistit zájemcům důkladné procvičení probírané látky 

•Zjistit partie, které studentům činí potíže

•Poskytnout prostor pro samostatné řešení problémů

•Umožnit studentům svobodný výběr cvičícího

•Pečovat o duševní zdraví těch cvičících, které výuka těší, tudíž těžce snášejí omezení kontaktu se studenty na polovinu

•Uctít Rok fyziky konkrétním počinem

Provedení seminářů:
•Výuka formou seminářů jednu dvouhodinu týdně, každý den alespoň jeden seminář

•Studenti měli možnost se přihlásit na daný termín ke konkrétnímu učiteli, který na daný den a hodinu byl dobrovolně
ochoten se výuce věnovat

•Zápis nezavazoval, byl pouze z kapacitních důvodů, v podstatě se jednalo o zvláštní formu konzultace

•Program seminářů byl zveřejněný, nicméně nezávazný a studentům byla dána možnost jej dle potřeby měnit

Výsledek:

•Zájem ze strany studentů je

•Část studentů chodí pravidelně, část navštěvuje jen některé semináře

•Zájem mají především studenti s dobrými znalostmi

•Volného výběru cvičícího studenti nevyužívají

•Zájem je více o řízenou hodinu než o volné konzultování obtížných témat

Další možný postup:



•Nechat je na fyzice, ať si dělají co chtějí, zakázat jim to nejde

•Inspirovat se na jiných povinných předmětech

•Vytvořit volitelné předměty rozšiřující povinnou výuku

 
J. Kyncl: Doplnil myšlenku, že vedle fyzikálních čtvrtků by mohly být i doučovací středy na libovolné téma. „Ať vedení
dá místnost a pokoj.“ Pokud člověk něco dělá zadarmo, dělá to většinou dobře.

Proděkan Mach: Otázal se, zdali se jedná o Matematicko-fyzikální semináře.

V. Kříha: Připustil, že to je také dobré téma k diskusi, a zopakoval, že se jedná o dobrovolnou iniciativu učitelů na
katedře fyziky. 

 
16. Přehled termínů, úkolů a rozpracovaných témat

 
16.1. Důležité termíny

 
3. 6. 2005                               8. řádné zasedání AS FEL

 
10.2. Úkoly

 

•         AS FEL žádá vedení FEL o informaci o budoucí politice přístupu do prostor FEL

•         AS FEL žádá vedení FEL o provedení analýzy možností vykonávání činností PEO FEL
na KN

•         AS FEL požaduje informaci o možnosti prodloužení přesměrování emailové adresy
absolventů na požádání na dobu 3 let

•         AS FEL žádá vedení předložit k akreditaci připravený bakalářský studijní program
Aplikovaná informatika v nejbližším možném termínu

•         komise pro vědu a výzkum ve spolupráci s ekonomickou komisí: zabývat se metodikou
rozdělování peněz na specifický výzkum

•         všechny komise: zpracovat návrh na změnu statutu Trnkovy medaile 

•         AS FEL žádá vedení FEL, aby zapracovalo výsledky ankety hodnocení výuky do
metodiky rozdělování financí

•         AS FEL žádá vedení FEL,  aby  se zabývalo úpravou pracovních smluv na dobu určitou
pro zaměstnance, kteří pracují na FEL jako akademičtí pracovníci déle než 3 roky a u
kterých pracovní smlouvě na dobu neurčitou nebrání jiné zákony

 

 

10.3. Rozpracovaná témata

 

•         Výroční zpráva o činnosti FEL v roce 2004

•         Zvyšování pedagogické kvalifikace učitelů, zvláště doktorandů
•         Distribuce materiálů z vedení k AS



 Budoucnost programu Elektrotechnika a informatika 

 Metodika rozdělování peněz na specifický výzkum 

 Posouzení potřeby podrobného zápisu 

 Pracovní smlouvy na dobu určitou 

 

 

 
V Praze 30. 5. 2005

Předsednictvo AS FEL

Jan Kyncl                                                                 Michal Pěchouček                                             Vítězslav Kříha

(předseda)                                                                 (předsedající)                                                      (tajemník)

 


